
Hitne mjere za Deutsche Bank jedini način 

spašavanja Europe i svijeta 

 
Zgrada Europske središnje banke, ožujak 2015 Foto: Mikka Luster 

Čak i kad lude kao Angla Merkel i Wolfgang Scheuble uporno tvrde da talijanske 
banke i Deutsche Bank, najveća banka Njemačke, nemaju ozbiljnih problema David 
Folkerts-Landau, glavni ekonomist Deutsche Banke, proširio je svoje ranije 
upozorenje da je čitavi bankarski sustav EUa na rubu propasti.  Krivnju je bacio 
uglavnom na QE [kvantitativno olakšanje] koje provodi Mario Draghi, predsjednik 
Europske središnje banke—kupujući nezdrave obveznice bez ograničenja—i 
snizujući kamatne stope u negativno područje.  „Europa je teško bolesna“, rekao je u 
intervjuu Die Welt-u, dodavši da su potrebni hitni postupci naročito mjere koje bi 
ponovno  rasplamsale ekonomski rast, jer bez rasta se ne može savladati 
ekonomsku krizu.  

Folkers-Landau je rekao da je standard života diljem Europe u ozbiljnoj ugrozi, i da je 
to glavni razlog brzog rasta protu-EU osjećaja širom Europe, 

LaRouche je izravno intervenirao glede te krize, ukazujući na aktualni uzrok 
katastrofe—umorstvo Alfreda Herrhausena 1989., predsjednika Deutsche Banke 
(DB), za kojeg je LaRouche rekao da je bio zadnji njemački bankar koji je shvaćao 
nužnu ulogu banaka u davanju kredita stvarnoj ekonomiji.  Nakon njegovog atentata, 
DB i njemačko bankarstvo općenito preuzeli su Britanci, doslovno i u smislu da su 
Britanci sad vlasnici DBa, i da su doveli do preinake u špekulacije umjesto ulaganja u 
produktivna zaposlenja. 



Vidi: Zepp-LaRouche: Moramo spasiti Deutsche Bank zbog svjetskog mira! 

Ekonomije većine nacija u transatlantskom području su implicitno nelikvidne, rekao je 
LaRouche u diskusiji sa svojim Političkim odborom u srijedu.  No njemačka 
ekonomija ima u sebi sredstva spasa europskih ekonomija, i više od toga, zbog 
povijesne njemačke privrženosti ulaganjima u znanost i tehnologiju.  Kad bi DB 
propala, opomenuo je, ishod bi značio ne samo gospodarski slom širom Europe, već 
rat—globalni rat. 

Dok je stoga ponovna kapitalizacija DBa veoma hitna, ne smije se voditi samo 
novcem per se, već reorganizacijom svoje goleme, uglavnom bezvrijedne izloženosti 
zbog derivata i neiskoristivih zajmova i povratkom na produktivna ulaganja koja je 
Herrhausen imao na umu.  Njemačka ekonomija bi tada mogla pružiti mogućnost 
potrebnu da se europska ekonomija dovede natrag na promicanje stvarne dobiti,  

Opasnost rata ne bi mogla biti razvidnija nego što je danas.  Putinov vodeći savjetnik, 
Sergej Karaganov, rekao je danas Der Spiegel-u da je opsežno razvrstavanje snaga 
NATOa na rusku granicu, što se još jače primjenjuje nakon samita NATOa u Varšavi 
prošlog tjedna, vojna provokacija, rekavši „ako NATO započne opsadne mjere—
protiv nuklearne sile kao što smo mi—bit će kažnjen.“ 

Istovremeno kineski veleposlanik u SADu, Cui Tiankai odgovorio je na višestruke 
vojne prijetnje Kini nakon Obamine „osovine u Aziji“ i američke intervencije protiv 
suverenosti Kine u Južnokineskom moru, rekavši: „Šaljući te nosače aviona i 
bombardere manifestacije je zakona „tko jači taj kvači“.  Stoga Kina se protivi tome i 
odbacuje to.  To je u duhu međunarodnog zakona.  Ako se, pak, to dogodi nama, 
moglo bi se dogoditi svakome“. 

Ne postoje djelomične mjere glede egzistencijalne ekonomske i strateške krize pred 
licem čovječanstva.  Mora doći do stvaralačkog rješenja na osnovi novih načela, koja 
počivaju na poimanju da svako ljudsko biće ima stvaralački potencijal da pridonese 
zajedničkim ciljevima čovjeka.  Okončanje geopolitike, životinjske filozofije „jednog 
protiv svih“, između pojedinaca i nacija, hitno je, moguće je i nužno. 
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http://www.schiller-institut.de/hrvatski/Izjava_glede_DB.pdf

